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Tingets åpning
 
På vegne av Forbundsstyret ønsket pre
sident Hallén velkommen til Forbunds
tinget. Han ba representantene reise 
seg og minnes tillitsvalgte, aktive og 
kollegaer som hadde gått bort siden 
siste ting. Han nevnte spesielt følgende: 
Ove Helgesen, Reidar Magnus Kris
tiansen, Finn Gundersen, Svein Inge 
Thime, Alf Gustavsen, Svein Molvik 
og Odd Iversen.

H I L S N I N G STA L E R

STAT S S E K R E TÆ R I 
K U LT U R D E PA RT E M E N T E T  
Bjørgulv Vinje Borgundvaag  
Jeg ønsker først å overbringe en hilsen 
til fotballtinget fra idrettsministeren som 
dessverre ikke har anledning til å være 
tilstede her i dag. 

De fleste norske barn er innom den orga
niserte idretten. Idretten lærer oss sam
hold og idrettsfelleskapet skaper gjensidig 
respekt.  Idretten skaper mestringsfølelse, 
mye svette, tårer, glede og stolte øyeblikk. 
Idrett gir fellesskap. NFF har et mål om 
å gi tilbud til alle. Det forplikter og jeg 
merker meg spesielt at verdiarbeidet har 
fått en sentral plass i NFF Kvalitetsklubb.

NFF bidrar til trygge oppvekstmiljøer. Det 
skal godt gjøres å finne en bygd som ikke 
har et fotballag eller en norsk 5. klassing 
som ikke har sparket til en fotball. Et 
tilbud til alle betyr tilbud til funksjons
hemmede og funksjonsfriske uavhengig 
av kjønn, seksuell legning, religion, etnisk 
opphav, økonomi mm.

Det holdningsskapende arbeidet er veldig 
viktig. Handshake for Peace har satt 
holdningsarbeidet i NFF på verdenskartet 
og har fått ros fra FIFApresidenten. Det 
merker jeg meg.

Innfasing av ny tippenøkkel gir mer enn 
300 millioner kroner mer til idretten og 
styrkingen av momskompensasjonsordnin
gen har styrket grunnlaget for norsk idrett.

Regjeringen har satt ned et strategiutvalg 
for norsk idrett som skal peke på tiltak for 
å sikre idretten gode rammebetingelser 
framover. Idretten og fotballen gjør et godt 
arbeid, men vi må strekke oss lenger. Stra
tegiutvalget ledes av fotballens Jan Åge 
Fjørtoft. Utvalget har fått et år på seg til å 

gjennomføre sitt arbeid og jeg regner med 
at vi vil høre mye fra de i tiden framover.

Fotballen skaper store opplevelser og 
landslagene samler nasjonen når de er i 
aksjon. Vil særlig ønske kvinnelandslaget 
lykke til i VM i Canada.

MEDLEM AV UEFA EXPO  
Karen Espelund 
Hyggelig på vegne av UEFA å trekke gjen
nom noen av de viktige sakene vi har på 
den internasjonale dagsorden. Vil takke 
for bidraget fra NFF inn mot europeisk 
utvikling og vil særlig takke NFF for 
 innsatsen under J19 EM i sommer.

Tre bein i UEFA som jeg vil poengtere:

UEFA organiserer konkurranser og NFF 
er med i alle, på landslags og klubbnivå. 
U21sluttspillet utvides fra 8 til 12 lag fra 
2017. J17 EM er allerede utvidet til 8 lag. 
EMsluttspillet for Akvinner i Nederland 
i 2017 blir utvidet til 16 lag. Og på kvinne
rankingen i UEFA vil de 12 beste nasjoner 
få med 2 lag i Champions League.

For Aherrer vet vi at EMsluttspillet 
omfatter 24 nasjoner. UEFA har imidlertid 
tatt inn over seg at privatkampene sliter 
litt. Landslagsstrukturene må vurderes 
og innføringen, som kommer på et senere 
tidspunkt, av National Team Competition 
vil styrke disse strukturene.

Vil også nevne EM i 2020 som skal arran
geres i 13 land og 13 forskjellige byer. Det 
gir en spennende tilnærming.

Når det gjelder Champions League og 
Europa League registrerer vi at kvalifi
seringsveiene inn i disse turneringene er 
tunge og vanskelige for særlig de mindre 
nasjonene. Det må vurderes.

Siste tilskudd på konkurransesiden er 
den forholdsvis nyetablerte UEFA Youth 
League. Det er et spennende konsept. Nå 
har vi hatt to testsesonger med ungdoms
lagene til de klubbene som har deltatt i 
Champions League. Nå vil dette endres til 
at konkurransen skal omfatte de 32 beste 
på klubbrankingen. 

Sentralisering av medierettighetene har 
hatt effekt for alle forbund. Jeg vil takke de 
store nasjonsforbundene for at de har stilt 
opp på denne løsningen.

Det andre store UEFAbenet er utdan

ning og verktøysiden. Vi har en rekke 
kvalitetsstandarder. Dette gir utvikling og 
utveksling og vil også her takke NFF for 
gode bidrag. UEFA skal ha en rolle i dette 
arbeidet og må jobbe sammen med forbun
dene om dette. 

Det er også Innført utviklingsturneringer 
for 16 og 17åringer både på gutte og 
jentesiden.

Det tredje UEFAbenet jeg vil framheve er 
alt vi gjør i forhold til reguleringer og ram
mebetingelser. Europeisk fotball er moto
ren i verdensbildet. Idretten utgjør vel 3 
prosent av EUs økonomi. Skal idretten og 
fotballen sikre sin posisjon må vi holde or
den i eget hus. Nation Fair Play er et viktig 
redskap for å sikre dette. Det betyr at vi 
ikke kan drive for penger vi ikke har.

Jeg vil også fokusere mot matchfiksing og 
kampen mot ulovlig «betting». Dette er 
ekstremt viktig. Vi får det utspilt i retten i 
Norge i disse dager. Fotballen har et eget 
ansvar for å motarbeide dette og sanksjo
nere. Dette er en av de største truslene mot 
vår legitimitet og det representerer også et 
ansvar for storsamfunnet.

Kampen mot rasisme – like viktig. Vi blir 
sett i kortene. På europeisk nivå har vi 
fremdeles utfordringer. Dette må møtes 
med forebygging og sanksjonering. Vi 
trenger et mangfold og i dag er ikke det 
godt nok. Her har vi potensial. Jeg er stolt 
av at UEFA bryr seg om dette. På banen er 
det et fargerikt fellesskap, men i styrerom
mene og på trenerbenkene er det ikke 
bra nok.

Vil til slutt kommentere litt på FIFAs 
rolle i det store bildet. FIFA har ansvar for 
spillereglene og her reiser vi kontinuerlig 
diskusjoner. Kalenderdiskusjonene – konti
nuerlig diskusjon mellom FIFA og konfede
rasjonene. Jeg vil advare mot at vi vil havne 
i tilsvarende konflikter på kvinnesiden der 
ligaene i de europeiske landene utgjør det 
store tyngdepunktet.

Viser også til diskusjonen om eierskapet 
til spillere, altså det som omtales som 
«Third owner partnership». I Norge er det 
klubbene som har spillerrettighetene og 
prinsippet om å forby tredjeparts eierskap 
til spillere må vi jobbe for, men med noen 
fornuftige tilpasninger. 
 
Jeg ønsker tinget lykke til.
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P R E S I D E N T I N O R G E S  
I D R E T T S F O R B U N D  
Børre Rognlien 
Skjedd mye i året som har gått, både i 
norsk idrett og norsk fotball. Spesielt hyg
gelig at kvinnelandslaget er på vei til VM 
i Canada etter en strålende kvalifisering. 
Vi bør ha kvinnelandslaget på plass i Rio i 
2016. Hvis håndballjentene presterer som 
de bruker vil vi ha en tropp i Rio hvor 
flertallet er damer.

Herrelandslaget har startet kvalifiserin
gen bra og vi venter på fortsettelsen.

På breddesiden er norsk fotball enestå
ende, også i internasjonal sammenheng.

Vil nevne fire saker hvor NIF og NFF har 
jobbet tett sammen. Vi har ferdigstilt av 
Ullevaal Stadion, vi har løftet tippenøk
kelen i fireårsperioden fra 45,5 prosent til 
64 prosent. Vi går altså fra 650 millioner 
kroner i midler til idrettsanlegg til nesten 
1,2 milliarder kroner. Av dette har drøyt 
827 millioner kroner gått til fotballan
legg.  Nå må vi verne om Norsk Tipping. 
Når det gjelder momskompensasjonen 
er den ordningen betydelig forbedret. I 
tillegg fikk vi i 2014 full kompensasjon 
for anleggsutbygging.  

Jeg vil berømme NFF som storebror i 
norsk idrett. Dere går ofte foran og jeg 
nevner spesielt utviklingen av Kvalitets
klubbprosjektet der jeg regner med at 
mange andre idretter vil være nysgjerrige. 
Men også på områder som medieret
tigheter, IT-løsninger, kampfiksing og 
verdikampen generelt synes jeg NFF er 
offensive og møter disse utfordringene 
der andre i norsk idrett ofte bare er en til
skuer. Hele norsk idrett må være tydelige 
i den verdikampen vi står midt oppe i. 
Som eksempel understreker jeg at de som 
blir dømt for kampfiksing bør eksklude
res på livstid.

Fra min tid i samarbeidet med norsk 
fotball vil jeg særlig nevne en sak – kunst
gressutbyggingen i Oslo. Vi dannet et AS, 
fikk penger til å bygge 25 baner og for de 
pengene bygde vi 32. Alltid hatt et frem
ragende samarbeid med norsk fotball.

På vegne av hele norsk idrett vil jeg takke 
alle ildsjeler i norsk fotball som gir et fan
tastisk aktivitetstilbud til gutter og jenter 
i hele landet.

 

KO M M U N I K A S JO N S D I R E K T Ø R I 
N O R S K T I P P I N G  
Tonje Sagstuen 
Spennende tid både for dere og oss i 
Norsk Tipping. I Norsk Tipping følger 
vi nøye med og heier på dere. Innsatsen 
deres er viktig for Norsk Tipping.

I Norsk Tipping er det tre viktige bære
bjelker. Vi skal levere ansvarlige og att
raktive spill som gir overskudd. 2014 er 
et rekordår for Norsk Tipping. Håper det 
er godt nytt for all dere som planlegger 
nye anlegg. Vi har et resultat på drøye 4,2 
milliarder kroner i 2014.

Flere og flere aktører vil ha en bit av 
spilleomsetningskaka. Aldri har ramme
betingelsene til Norsk Tipping blitt satt 
kraftigere på prøve enn nettopp nå.

Vi jobber særlig med ansvarlige spill, det 
er viktig for oss. Vi har sikker identifi
kasjon på alle våre spillere. Det er en 
sikkerhet. Vi vil innføre i 2015 en total 
spillegrense for den enkelte. Vi sier også 
nei takk til en del salgsmidler. Vi lokker 
ikke med at du skal få mye gratis dersom 
du spiller i Norsk Tipping. 

For oss et noen store nøkkeljobber i 2015. 
Vi skal fornye folkespillene, vi står i en 
digital transformasjon og vi skal utvikle 
spillene våre.

Forholdet mellom Norsk Tipping og NFF 
er et kjærlighetsforhold – vi er avhengige 
av hverandre.

Det er hyggelig at kunstgressbane num
mer 1000 bygges i Norge i 2015. Det skal 
vi markere sammen.

Vil også oppfordre alle til å benytte Gras
rotandelen. I dag er det om lag 50 prosent 
av de som spiller som har registrert seg i 
Grasrotandelen. Her ligger det mulighe
ter for mange klubber.

Jeg vil også gratulere kvinnelandslaget 
med deltakelse i VM og ønske alle andre 
som skal spille viktige fotballkamper i 
2015 lykke til.

P R E S I D E N T I N O R G E S  
F O T B A L L F O R B U N D  
Yngve Hallén 
Velkomen til fotballtinget.

Noregs største frivillige organisasjon 
sitt øverste og viktigste organ. Kjære 
statssekretær Bjørgulv Vinje Borgund

vaag, kjære medlem av UEFA Executive 
Committee, Karen Espelund, kjære 
æresmedlem Per Ravn Omdal, kjære 
idrettspresident Børre Rognlien, kjære 
gullmerkeinnehavarar, Norsk Tipping og 
andre samarbeidspartnarar, tingdelega
tar, kretsar, samarbeidande organisasjo
nar, representantar frå administrasjonen, 
tilhøyrarar og media. No er vi samla i vår 
felles heim Ullevaal. Det er årlege ting. 
Velkomen til forbundstinget 2015.

Tingdelegater. Desse to dagane har de 
den viktigaste jobben. De skal saman med 
oss andre evaluere og peike ut kursen for 
denne fantastiske og stolte organisasjo
nen. Ein organisasjon som er offensiv og 
spelar ei viktig rolle i norsk samfunnsliv. 
Vi kan feire mange sigrar, men vi kan også 
bli betre – og det skal vi stå saman om.

Gjennom tinget skal vi alle stå opp for vår 
visjon, jobbe med rammeverka våre, og 
kvalitetsklubb som skaper trygge miljø og 
utvikling som vil gje sportslege resultat.

I kvardagen forvaltar vi barn og unge sine 
kjensler. Foreldra sine forventningar. 
Barn, unge og vaksne med ulik bakgrunn. 
Mange er sårbare, nokon andre vil berre 
bli sett litt oftare.

I tinghelga forvaltar vi alle kvarandre sine 
utfordringar og kjensler. Kvarandre sin 
iver i å gjere norsk fotball betre. Då må 
vi alle gjere dette i respekt og gje rom for 
at vi kan ha ulikt utgangspunkt og ulike 
forslag til løysingar.

Vi må ta vare på våre verdiar. Dei blir 
utfordra kvar dag, i kvardagen, i kamp og 
i media. Kampfiksingssaka som no vert 
ført for domstolen viser det tydeleg. Den 
er viktig for å sette fokus på ein krimina
litet som kan velte vår sport, om vi ikkje 
tek problemet på alvor. Kampen skal vi 
vinne saman, men det avhenger at kvar 
og ein av oss tek stilling og tek eit klart 
standpunkt åleine. Bruk brosjyra som er 
delt ut i salen til dette arbeidet.

I året som er gjennomført har vi fullført 
utbygginga av Ullevaal Stadion. Vi har 
starta og sett fart på prosjektet Kvali
tetsklubb, vi har starta selskapa Ullevaal 
Arena og Ullevaal Media Center som 
begge skal styrke dei kommersielle mus
klane våre – og til slutt, men ikkje minst, 
har vi fått ein ny profil – med logo, med 
landslagsemblem (crest) og felles profil i 
alle våre kretsar.
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Ein del av vår identitet i utlandet er vårt 
sterke arbeid med barn og unge og at 
sporten vår står så sterkt mellom jenter. 
Etter forslag frå valkomiteen valde for
bundstinget i fjor å besette forbunds styret 
med fire jenter og fire gutar. Dette har 
styrka oss, og blitt ein tydeleg identitet 
også på dette området. Det vekk oppsikt 
når eg fortel dette internasjonalt, og det 
fører til mange diskusjonar rundt temaet 
likestilling. Her har vi ulik bakgrunn, ulik 
kultur – men vi kan vere stolt over kven 
vi er – også på dette området.

Ved årlege ting har vi fått eit litt nytt 
format på tinget. Det går over to dagar, 
og vi har fått plass til eit seminar der også 
andre røyster enn delegatane kjem til 
ordet. Årets ting vert ein liten test på det 
nye formatet. Forbundsstyret har, etter 
innspel på førre ting, endra på korleis 
salen er satt opp. No sit de alle kretsvis 
og ikkje alfabetisk, og forbundsstyret vil 
ikkje vere på podiet gjennom heile tinget.

Vi har dei siste åra hatt våre tingsete i 
nærleiken av Gardermoen. Med årlege 
ting kan dette kome under debatt, og flei
re har spelt inn at vi bør minst annakvart 
år flytte tinget rundt om i landet.

Even Pellerud fekk ansvaret for kvinne
landslaget i EMsesongen  frå januar 
2013. Då hadde vi bygd ein god krav
spesifikasjon om kva vi forventa oss av 
ein landslagstrenar. Kor tett på spelarane 
han og hans team skulle vere, korleis dei 
skulle bidra i organisasjonen og kva felles 
mål vi sette oss sportsleg.

Even tok med seg Roger Finjord og bygde 
sitt team. Første tur vart Kina og tøffe 
økter døgnet rundt. Det handla om å sette 
ein standard. Etterpå har dei levert.

Vi ser verkeleg fram til VM i Canada i år. 
Den tøffe oppkøyringa er for lengst starta.

Med bakgrunnen i kravspesifikasjonen 
vi hadde til U21landslagstrenaren og 
kvinnelandslaget, starta vi arbeidet med 
kravsspesifikasjonen for herrelands-
laget. Styret jobba med denne over fleire 
møter, og den vart tydeleg kommunisert 
i samtaler med aktuelle kandidatar. Og 
PerMathias Høgmo hadde denne godt 
under huda då han takka ja til vårt tilbod 
om å bli landslagssjef.

Denne tydelege forankringa av landslags
rolla i organisasjonen har gjort at fleire 

i heile FotballNorge føler ein sterkare 
identitet til landslaga, samstundes som  
laga er tydligare på kven dei represente
rer. Tydelige krav gjer det også enklare 
og evaluere anna enn berre enkeltresul
tat. Det er viktig om norsk fotball skal 
utvikle seg.

Difor er det også kjekt at våre gutar og 
Per-Mathias - i dei tre siste kvalifiserings-
kampane til EM i Frankrike neste år 
– har følgt opp Even og jentene sine re
sultat. Det gjer oss stolte, og gjev oss håp. 
Neste slag er i Zagreb om vel to veker.

For å løfte entusiasten rundt Ullevaal 
og herrelandslaget endå nokre hakk, 
har Ullevaal Arena saman med kretsane 
utvikle eit prosjekt som skal stimulere 
kvalitetsklubbane våre til å fylle Ullevaal 
og skape entusiasme rundt landskampa
ne – ikkje berre på Ullevaal, men landet 
rundt. Samstundes skal prosjektet gje 
økonomisk avkastning til klubbane.

Når vi er innom toppfotballen vil eg også 
gratulere både LSK kvinner og Molde 
med «The double». Sterke prestasjonar 
av begge to.

Vårt forbund har i dag ein solid økonomi 
med 230 millionar kroner i eigenkapital 
i konsernet. I tillegg kjem eigenkapi
talen i fotballkretsane på 65 millionar. 
Likviditet sreserven er på 50 millionar 
kroner i NFF og fotballkretsane har 25 
millionar på bok.

At vi har bygd denne soliditeten har 
mellom anna gjort oss i stand til:

— å fullføre bygginga av Ullevaal

— satse på idrettsmedisinske tjenester for 
alle i fotballen, og 12 andre særforbund 
kjøper også tjenester hjå oss. Og nytt 
førre år var at barneidrettsforsikringa 
også vart knytt til idrettens skadetelefon.

— auka talet på landskamper for alle 
aldersbestemte lag og haldt dette på eit 
stabilt høgt nivå dei siste åra.

— implementert plan frå 2012 om fleire 
landslagstrenarar, og meir konkrete 
arbeids oppgåver knytt til felles utvikling 
og høg reiseaktivitet rundt klubbesøk.

— satsa tydeleg på spelarutvikling saman 
med samarbeidspartnar  men vi priorite
rer og løfter mykje av dette arbeidet gjen
nom eigne pengar i forbund og krets.

Spelarutvikling var tema på seminaret før 
årets ting og vil bli diskutert når vi skal 
debattere ein ny landsomfattande serie 
for G16.

Vi har no starta arbeidet med Toppfotball 
Norge. For å sjå om vi på Ullevaal, i krets 
og i klubb kan samarbeide betre om utvi
klingsressursane. Sentralt i dette arbeidet 
er også bygginga av Campus Norway. 
Dette er eit viktig arbeid – og målet er 
tyde leg: Vi er små internasjonalt, men 
står vi saman kan vår faglege og sports
lege muskel bli sterkare.

Vår sterke økonomi har også gjort oss 
i stand til å auka tal årsverk på trenar
utdanning frå 1 til 2,5. Dette er eit viktig 
grep for å følgje opp handlingsplanen, ja 
– for å auke kvaliteten på feltet.

Vi har satsa mykje pengar på digitale 
løysingar gjennom FIKS, treningsøkta.
no, elektroniske overgangar og kvalitets
klubb. Dette har frigjort ressursar i krets, 
slik at vi har gått frå at kretsane brukar 
1/3 på utvikling og 2/3 på forvaltning til 
det motsette. Det vil seie at vi i kretssys
temet brukar over det doble på utvikling 
i dag enn for berre nokre får år sidan. 
Det er verkeleg grunn å takke tilsette og 
tillitsvalde i kretsane for denne jobben, og 
klubbane som har vore med å støtte opp 
om dette.

Det er dette fokuset på krets som service 
og utviklingsarena for klubbane som har 
styrkja kretsane sin posisjon. Det er difor 
i dag ingen debatt om denne strukturen i 
FotballNorge. Det er bra.

Eg vil likevel ta til ordet for at vi gjen
nomgår kretsane sin funksjon og verk
semd. Ikkje med mål om færre kretsar 
  — tvert imot vil eg nesten seie. Vi skal 
gjere dette for å sjå korleis kretsane kan 
bli endå meir tilstades i klubb med støtte 
og utviklingsoppgåver. Dette vil styrke 
kretsane endå meir, styrke klubbane, 
gje meir aktivitet ute og sikre at også dei 
forvaltningsoppgåvene det er tenleg å ha 
desentralisert vert behalde desentralisert.

Vår posisjon har også gjort oss i stand til 
å satsa på eit konsept der klubbane vert 
kvalitetsstempla. Kvalitetsklubb. Dette 
sikrar implementering på mange områ
der. Både i kvalitet på feltet og i styre
rommet og i arbeidet med våre verdiar. 
Dette gjer oss betre rusta til møte uønska 
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situasjonar, enten det gjeld rus, trakasse
ring eller andre ting vi ikkje ynskjer at vår 
idrett vert assosiert med.

Vi har også i årets som er gått gjennomført 
ei leiarundersøking, i regi av leiarutvalet. 
Mange gode funn er gjort, mellom anna 
at nær 60 prosent av våre leiarar har lei
arstilling også i det sivile, i offentleg eller 
privat sektor. Våre leiarar har mykje sivil 
utdanning. Dette er viktig informasjon for 
korleis vi skal innrette våre kurs, konsept 
og når vi skal utvikle neste handlingsplan.

Det er då gledeleg at vi har ein auke på 
8743 aktive frå 2013 til 2014 i idrettsre
gistreringa. Vel 375 tusen. Kanskje endå 
meir gledeleg er at vi har mellom 25 og 
28 prosent auke på kursaktiviteten vår, 
og heile 85 prosent på leiar 1. Dette kan vi 
takke vår felles og målretta satsing på NFF 
Kvalitetsklubb for.

På dommarfronten har vi nokre sterke 
team. Svein Oddvar Moen og hans team 
representerer oss på ein god måte inter
nasjonalt, medan Marte Sørø og Henrikke 
Nervik er representantar for den nye 
generasjonen dommarar som veks fram 
på kvinnesida.

I bredda utviklar vi dommarar, men fråfal
let er dessverre nesten like stort. La oss 
ta eit felles krafttak gjennom tiltak i NFF 
Kvalitetsklubb også på dette området.

Vår posisjon har også gjort oss i stand til 
å investere og rusta oss for ein ny medie
kvardag. Mellom anna er Ullevaal Media 
Center eit verktøy som tydeliggjer vår 
profil, gjer oss meir proffe og attraktive 
på digitale plattformer, gjer oss i stand 
til å tydeliggjere våre fremste profiler, 
aukar publikumsopplevinga på stadion og 
på ulike plattformer, og til slutt vert det 
mogeleg for oss å skape eit tettare forhold 
til våre partnarar  som får høve til å kjøpe 
nye tenester, av høg kvalitet, av oss.

Sjølv om vi føler oss sterke på mange 
områder, betyr ikkje det at vi ikkje har 
utfordringar framfor oss.

Med store medieinntekter som grunn
lag for vår økonomi, er eit mediebilete i 
stadig endring ei utfordring, men også ein 
moglegheit. Salet av CMore viser nettopp 
det. Godt og profesjonelt arbeid opp mot 
dei ulike medieaktørane og eit utviklings
miljø hos oss sjølve er difor viktig og eit 
kontinuerleg arbeid.

Ein vesentleg krumtapp i vår økonomi er 
samarbeidsavtalen med Norsk Toppfot
ball om fordeling av medieinntektene – 
først og fremst landslag og Tippeligaen. 
Denne avtalen er kjent for tinget, og vi er 
no inne i ein prosess for å fornye denne. 
Hovudnøkkelen på fordelinga vil ligge 
fast, om ikkje vil forbundsstyret måtte 
bringe spørsmålet inn for forbundstinget.

Mediekvardagen, tunge samarbeids
avtalar og krav til resultat og kvalitet i alle 
ledd, gjer oss avhengige av dyktige folk. 
Den tydlege profesjonaliseringa rundt 
enkeltaktiviteter hjå oss  som gjer at vi 
må rekruttere dei beste – står av og til i 
kontrast til det vår organisasjon er tufta 
på, som er grunnfjellet vårt og vår største 
verdi: Det frivillige apparatet over 
heile landet.

Dette gjev spenningar som vi som leiarar 
må vere opne om, og balansere kvar 
einaste dag. Berre gjennom openheit og 
tydelege prioriteringar kan vi få denne 
spenninga mellom det profesjonelle og 
det frivillige apparatet til å virke saman til 
det beste for vår aktivitet.

Kvalitetsklubb, leiarundersøking, satsing 
på trenar og spelarutvikling skal løfte 
kvaliteten på banene rundt om i landet. 
Dette må vi greie samstundes som at 
terskelen for å starte med fotball er låg, 
jamfør VG og andre sitt fokus på kostna
dar i idretten.

Det blir ofte snakka om fleire profesjonel
le trenarar i barne og ungdomsfotballen. 
Vi skal ikkje avfeie dette, men det vil også 
vere viktig å tilføre kompetanse til alle 
dei som kvar dag stiller opp frivillig for å 
legge til rette for gode oppvekstmiljø og 
god fotballaktivitet.

Vår oppgåve er ikkje å avfeie mammaer 
og pappaer som udugelege, men å gje dei 
kompetanse til å bli endå betre aktivitets
leiarar og trenarar. Det er heller ikkje slik 
at Ole Gunnar blir ubrukeleg om han går 
frå Molde via Cardiff til sin sons gutelag i 
Kristiansund som pappatrenar.

Gjennom dette arbeidet kan vi kanskje 
også finne løysingar på å stimulere dei 
ulike pappa og mammatrenarane til å 
trene nabojenta sitt lag – i staden for sin 
eigen son sitt lag.

Vi i norsk fotball skryt ofte om at vi er 
gode på inkludering av dei som ikkje er 

100 prosent etnisk norske. På nokre felt 
har vi rett, på andre ikkje.  Spesielt har 
vi utfordringar i trenar  og leiarverv og i 
rekrutteringa av unge jenter. Stadfestinga 
får vi om vi ser rundt oss i denne sal.

Det er oppretta ein tenketank, der dei 
som har ein minoritetsbakgrunn er godt 
representert. Deira erfaringar og den 
krafta dei viste gir meg håp om at vi kan 
løfte oss på dette området. La oss alle job
be for at dette blir betre dei komande åra.

Er vi gode nok på å legge til rette for ei 
livslang fotballkarriere. Eller er det for 
mange som fell frå ei spelarkarriere for at 
vi har for stort fokus på serien, og ikkje 
enkeltkampar og enkeltresultat som står 
for glede og vinnarvilje i seg sjølv. At vi 
har for stort fokus på mengde på alle 
nivå, og ikkje på at vår aktivitet ofte skal 
henge saman med ein arbeidssituasjon 
og familiekvardag.

Dette er viktig at vi diskuterer og er opne 
om. Også når vi diskuterer våre serie
strukturar, som vi skal gjere seinare på 
dette tinget. Ein diskusjon eg ser fram til.

Når eg nemner livslang karriere, må vi 
også sette løfte dette i ein annan saman
heng. Korleis tek vi vare på dei som er ein 
gryande toppspelarar, og korleis tek vi 
vare på dei etter avslutta karriere.

Futsal kjem for alvor. Det er berre tre 
år sidan vi sa vi hadde 100 lag. No har 
vi fleire enn det berre i Oslo, noko som 
skapar store anleggsutfordringar. I fjor 
hadde vi 663 lag, og vi vil snart passere 
1000 lag i heile landet.

Troms Fotballkrets fremjar på årets ting 
forslag om at forbundsstyret skal legge 
fram eige reglement for futsal, og at futsal 
må bli ein eigen idrettsgrein. Forbunds
styret støttar dette, og ønskjer å gje futsal 
ein plass i ny handlingsplan. Også for 
futsal vil det vere viktig å tenke på at 
dette skal vere ein breddeaktivitet, og eg 
er glad for at Troms understrekar dette i 
sin motivering – sjølv om norske futsallag 
også har gode resultat internasjonalt.

At futsal også vil utfordre vår anleggs
plan er klart. Her må vi vere tydelege 
overfor styresmaktene, at skal vi greie 
dette må også staten vere med på å løfte 
infrastrukturen. Dette vil komme mange 
idrettar til gode.
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På anleggsida elles er vi dette året stolte 
over at vi skal opne 11’er bane nummer 
1000 med kunstgras. Då eg fortalte dette 
til vår statsminister Erna Solberg under 
cupfinaleweekenden vart ho litt stolt 
ho også, og ho ville gjerne vere med på 
opninga om det passa inn i kalendaren.

Alle har grunn til å vere stolte av vårt 
anleggsløft dei siste åra. Eldsjeler og 
idrettslag, dugnadsarbeidarar, ordførarar 
og andre lokalpolitikarar. Alle har vore 
med på å gjere dette mogeleg, saman med 
ein klar felles plan frå forbundsting og 
noverande og tidlegare forbundsstyrer. 
Godt jobba heile gjengen.

No vert utfordringa rehabilitering. Nokon 
er godt i gang med planar og finansiering. 
Andre ligg etter. Dette vert viktig i tida 
som kjem og må ha prioritet frå oss alle.

Når eg først har nemnt statsministeren, 
kan eg ikkje la vere å nemne hennar 
Brannengasjement, eller ta ho i forsvar. 
Når ho møtte med Brann-skjerf i cupfi
nalen mellom Odd og Molde, viste ho kor 
sterkt band det er mellom fotball, Brann 
og Bergen. Og dette var ho stolt over, 
sjølv om ho sjølvsagt viste at det ville 
skape reaksjonar. Mange plassar har ein 
sterk identitet knytt mot laget sitt – noko 
vi som fotballleiarar skal vere glade for, 
sjølv om Bergen og Brann kanskje toppar 
engasjementet litt ekstra.

Spelpolitikken er blitt sentral i vårt verdi
arbeid, etter at ein samla idrett sa nei til 
spelautomatar som finansieringskjelde. 
Vi har stått på einerettsmodellen. Regje
ringa utfordra denne i si regjeringsplatt
form, men vi har registrert med glede 
at dei ikkje ønskjer å utfordre det i det 
omfanget som nokon frykta. Mi melding 
til statssekretæren, din statsråd og resten 
av regjeringskollegiet er: Ta også oss med 
i denne dialogen. Det lova tidligare stats
sekretær Knut Olav Åmås oss. Sjølv om 
han no har meld overgang til Fritt Ord, så 
håpar eg at hans ord som statssekretær 
framleis gjeld.

Eg må som idrettspresidenten, trekke 
fram anleggsmomsen. Det såg lenge ut til 
at denne skulle bli avkorta med 40 pro
sent. Det betydde for mange fleire hundre 
tusen i ekstrarekning på sitt anlegg. Det 
er ikkje slik vi motiverer lokale eldsjeler. 
For oss idrettspolitikarar vart det ein 
tøff jobb, men samstundes vil eg rose 

vår kulturminister som forstod proble
met. Thorhild Widvey fekk først løyst 
2014problemet gjennom salderinga, og 
så 2015utfordringa i budsjettforliket 
mellom regjeringa, Krf og Venstre.

Vårt krav no er at denne ordninga vert ei 
rettigheit, og ikkje som i dag der ein må 
søke om å få det refundert. Det skaper 
større tryggleik for dei som skal bygge 
eller renovere våre anlegg.

Framtidig finansiering av norsk idrett 
er viktig. Dette har vert tydeleg tema frå 
2011, då vi fekk prosessen med endra 
tippenøkkel tydeleg på kartet. No er mva
refusjonen på tenester fasa inn for fullt, og 
får vi anleggsmomsen som rettigheit har vi 
oppfylt mange av våre målsetjingar.

Då er det tid for å tenke nye steg. Skal 
vi få gjennomslag for desse må vi ta inn 
over oss at fleire samfunnssektorer vil 
få fokus på seg i den offentlege priori
teringsdebatten. Spesielt med tanke på 
eigenfinansiering.

Dette kjem som resultat av at økonomien 
er i endring, veksten i den offentlege øko
nomien vil ikkje dekke opp økte oppgåver 
knytta til ein stadig eldre befolkning, helse 
og utdanning. Slik vert våre velferdsgoder 
satt under press.

Vi kan vere stolte for at vi finansierer 
mesteparten av vår aktivitet utan offentleg 
støtte. Det må vi pårekna også i framtida. 
Derfor må vi vere reflektert og ansvarsbe
vist på korleis vi også skal stille staten til 
ansvar for finansieringa.

Saman med dei andre særforbunda har 
vi her funne ein delingsmodell, der vi 
blir tydligare på at staten har eit spesi
elt ansvar for infrastrukturen. Vi kallar 
det handlingsregel fysisk aktivitet, der 
modellen er i tråd med vårt tingvedtak 
i fjor. Måltalet er 0,5% av statsbudsjet
tet, og gjennom ei slik satsing vil vi fjerne 
etterslepet, auke andelen statleg/spelmid
delstøtte til kvart anlegg til 1/3 igjen, og 
samtidig gje rom for ein ny type anlegg for 
uorganisert aktivitet og friluftsliv.

I tillegg til dette må vi finne nye modellar 
for å samarbeide med private og næ
ringslivet. Modellar der private kan støtte 
idretten gjennom små beløp kvar veke, på 
linje med grasrotandelen, vil mellom anna 
bli vurdert.

I tillegg må vi ta inn over oss at ein viss 
del for eigenfinansiering vil det også vere i 
framtida, samstundes som vi skal passe på 
at terskelen ikkje blir for høg.

Ein tredje ting vi må løfte er frivilligheita. 
Kan vår største ressurs bli enda større. Det 
gleder meg når min eigen klubb, under 
regi av senior Svein Bakke, har starta 
ekstra tilbod med aktivitet, kosthold og 
leksehjelp – med ein stor del av finansi
eringa av nye frivillige. Ungdommar midt 
i 60åra som har gått av med pensjon. Eg 
kjenner til fleire slike tiltak, og dette må vi 
få satt i system, slik at fleire lokalsamfunn 
kan få glede av den ressursen som likevel 
er i lokalmiljøet.

Det er denne debatten som gjer at for
bundsstyret også ønskjer å vere represen
tert i idrettsstyret.

Etter årets forbundsting, vil forbunds
styret igjen ta ein gjennomgang for å 
sjå på komité og utvalsstruktur. Dette 
med tanke på å stramme opp arbeidet og 
tydeleggjere arbeidsdelinga mellom admi
nistrasjonen, fagkomiteane og forbunds
styret. Det vil også bli vurdert nye interne 
komitear i forbundsstyret for å styrke ein 
del av vår overordna styring og kontroll. 
Ein eigen finanskomité vil i den saman
hengen bli vurdert.

Vi er ingen utlært, mange av oss av kan 
også framstå som vi har fasiten i handa. 
I den samanheng vil eg avslutte med ein 
historie frå ein av dei fremste fotballspela
rane vi har hatt – no avdøde Odd Iversen.

Han hadde nett komen heim til Rosenborg 
etter eit opphald i Vålerenga. Til hans stor 
overrasking var han åleine på treningsfel
tet rett før treninga skulle starte. Då stakk 
trenar Nils Arne Eggen sitt hovud ut av 
døra til garderobebrakka.

— Du må kome inn, vi skal ha møte.

—  Møte? Om kva då, spurte Ivers.

— Om korleis vi skal spele, svara Eggen.

Då spurde Ivers om dei skulle spele 433 
eller 442 og Eggen svara:

— 433

— Kan det, svara Ivers kjapt.

Ha eit godt ting, med vår felles visjon, 
verdiar og handlingsplan som grunnlag
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Etter sin åpningstale til tinget he-
dret presidenten Boye Skistad for sitt 
mangeårige virke i ulike posisjoner i 
norsk fotball.

A : GODKJENNE FULLMAKTER

Presidenten gikk gjennom endringer 
i representantlisten. Fullmaktene ble 
godkjent. Ved tingets åpning var det 136 
representanter med stemmerett.

B : VEDTAKELSE AV  
FORRETNINGSORDEN

Forretningsorden ble vedtatt 
uten merknader.

C : GODKJENNING AV INNKALLING

Innkallingen ble godkjent 
uten merknader.

D : VEDTAKELSE AV SAKSLISTEN

Sakslisten ble vedtatt uten merknader.

E : VALG AV DIRIGENT(ER) OG EN RE-
DAKSJONSKOMITE PÅ TRE MEDLEM-
MER FOR TINGET

Til dirigent ble valgt: Arnor Dingen

Som redaksjonskomite ble valgt: 
Kjartan Berland, Henning Harborg og 
Espen Auberg

F: VALG AV 2 DESISORER SOM 
SAMMEN MED FORBUNDSSTYRET 
UNDERTEGNER TINGETS PROTOKOLL

Til desisorer ble valgt: Jorunn Fryden
lund, Østfold Fotballkrets og Jørn Niel
sen, Strømmen IF

G : FORBUNDSSTYRETS BERETNING 
FOR TINGPERIODEN

ÅRSBERETNING 2014

Dirigenten gikk gjennom beretningen 
punktvis.

Applaus til J19landslaget som tok bronse 
i EM på hjemmebane

Applaus til mesterne i 2014:

NM Kvinner: LSK Kvinner FK

NM menn: Molde FK

Seriemestere menn: Molde FK

Seriemestere kvinner: LSK Kvinner FK

NM G19: SK Brann

NM J19: Stabæk Fotball

NM G16: Rosenborg BK

NM J16: Forus og Gausel IL

Talere: 
97 John Stensland, Lyngdal IL 
Til beretningen generelt. Den er ikke 
sendt ut til oss delegater, men foreligger 
bare elektronisk. Dette gjør det veldig 
tungvint. Ber om at beretningen trykkes 
opp til neste ting.

161 Jo Evensen, Bækkelaget SK 
Kommentar til beretningen. Savner at 
vi klapper for Futsalseriemesterne og 
Futsallandslagets prestasjoner. Håper 
at beretning for 2015 også inneholder 
Futsalmesterne.

Vedtak: Årsberetningen ble 
enstemmig godkjent 

H: AVSLUTTEDE OG REVIDERTE REGN-
SKAPER FOR NFF

Generalsekretær Kjetil Siem 
presenterte regnskapene.

ØKONOMIÅRET 2014

Økonomien er tryggheten og grunnlaget 
for driften i NFF. Sentraliseringen av 
medierettighetene til UEFA har vært en 
god avtale for NFF og vi har forhandlet 
fram en enda bedre avtale for perioden 
2018 til 2022. 

Vi er veldig fornøyd med økonomiåret 
2014 og forbundsstyrets prioriteringer er 
gjennomført. Jeg er en stolt generalsekre
tær som presenterer tallene for 2014.

Ingen store overraskelser eller utfordrin
ger i 2014. Men nevner Norsk Tippings 
økonomiske utfordringer som har blitt 
en utfordring for oss. Vi manglet også 
ligasponsorat for 1. divisjon. 

Har hatt en løpende og god rapportering 
til Forbundsstyret.

Nærmere 30 millioner kroner i resultat i 
konsernet før skatt, nesten 15 millioner 
bedre enn budsjett etter egenkapitalan
vendelse. 

AKTIVITETSREGNSKAPET 2014

Stabil vekst i inntektene, de nærmer seg 

en milliard. Våre kommersielle avtaler og 
medieavtalene utgjør i hovedsak tre fjer
dedeler av våre inntekter. Helt avhengig 
av høy kompetanse for å kunne utvikle og 
selge avtaler på dette nivået. 

Penger inn skal ut igjen i form av akti
vitet. Det er vår policy. Kostnadssiden 
blir derfor forholdsvis lik inntektssiden. 
Kostnader kan også utløses av økt aktivi
tet som en følge av prioritering. Dette er 
satsingen på sport et eksempel på. 

Under finans skal vi anmerke at vi nyter 
godt av renter og gunstige valutakurser så 
lenge FIFAtilskuddene utbetales i dollar 
og UEFAtilskuddene i euro.

I balansen ser vi at egenkapitalandelen 
er på 62,1 prosent. Det er veldig bra. 165 
millioner kroner i egenkapital, hvorav 
over 140 millioner kroner er såkalt 
fri egenkapital.

Vi har lite langsiktig gjeld.

Fordringene – vi betrakter dette som 
fordringer med lav risiko.

Kontantstrøm – likviditeten er god. 

Litt om kretsøkonomien. Inntektene har 
økt med 7 prosent siden 2013. Kretsene står 
for ca. en tredjedel av de midlene vi totalt 
rår over dersom vi tar ut midler relatert til 
toppfotballen og økonomien i kretsene er 
god. Kostnadene i kretsene er spisset mot 
utviklingsområdene. Egenkapitalandelen 
totalt sett i kretsene er på 80 prosent.

ÅRSREGNSKAPER  
DATTERSELSKAPER 2014

257 millioner kroner i totale inntekter før 
eliminering. God sak at vi står på flere bein. 
Resultatet totalt i døtrene er på 22,7 mil
lioner kroner.

NØKKELTALL

Likviditetsgraden: 187 prosent – anbefalt 
minimumsnivå er 200 prosent

Gjeldsgraden: 3,64 – anbefalt maksimums
nivå er 3,5 prosent

Egenkapital konsern: 21,6 prosent – anbe
falt andel er 30 prosent

Talere: 
231 Kjartan Kvamme (revisjon) 
fikk ordet og leste utdrag fra revisjonsberet
ningen for 2014.
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230 Bendik Christoffersen (kontrollkomi
teen) fikk ordet og innstilte på at resulta
tet kan fastsettes som NFFs resultat for 
2014.

Vedtak: Regnskapene enstemmig  
godkjent 

I: BERETNINGER OG AVSLUTTEDE 
REGNSKAPER FOR FOND SOM HØRER 
UNDER FORBUNDET

J: FORSLAG OM ANVENDELSE AV 
EVENTUELT OVERSKUDD

Forbundsstyrets forslag:

• Aktivitetsregnskapet viser et over
skudd på 3 038 591 kroner

• Etter disponering av egenka
pital med restriksjoner styrkes 
den frie egenkapitalen til NFF 
med 8 946 920 kroner

Vedtak: Godkjent med 132 for og 0 mot 

K: FORSLAG OM ENDRINGER I 
FORBUNDETS LOV

FORSLAG 1: Forbundsstyret – end-
ring i Loven §1-2. Organisasjon og 
§4-3. Styrets lover

Talere: 
1 Yngve Hallén, president

Dette forslaget fremmes kun som en kon
sekvens av vedtak vi gjorde i fjor.

Vedtak: Vedtatt med 127 for og 3 mot 
(kvalifisert flertall)

FORSLAG 2: Troms Fotballkrets’ 
forslag til endring i NFFs lov §12-2(1), 
aldersklasser mv.

Talere:

Dirigenten: 
Troms FK anfører at det som gjen
står i forslaget er nedre aldersgrense 
for seniorspill.

27 Øyvind Alapnes, Troms Fotballkrets 
Å senke aldersgrensa for seniorspill er 
for viktig til at vi kan gi oss på den saken. 
Mange spillere står uten tilbud for at de 
mangler et år på alderen, spesielt på jen
tesiden. Vi ønsker at flest mulig kan spille 
lengst mulig, og ikke falle fra. Vi har ikke 
registrert noen negative konsekvenser 
for de som har fått dispensasjon. Før jeg 

kom til tinget har jeg gjort noe research 
og funnet at ingen leger og fysioterapeu
ter har innvendinger mot dette. Kan også 
vise til Sverige som ikke har nedre alders
grense – der går det bra. Denne saken er 
svært viktig for norsk fotball og la ikke 
prinsippene avgjøre. 

2 Mette Christiansen, visepresident 
Demokrati er viktig og vi skal tørre å 
diskutere hva som er best for norsk 
fotball. Jeg tror vi skal se dette i et litt 
lengre perspektivet. Flertallet i forbunds
styret ønsker at vi opprettholder 15 år 
som nedre grense. Det er en fysisk bredde 
på 14åringene våre. Noen ser ut som 
11åringer, andre er i en voldsom vekstpe
riode. De er også i en utfordrende mental 
prosess. Vi er redde for at 14åringer ikke 
er klare for seniorspill. Og vi spør oss om 
dette forslaget er til for å stille lag eller et 
tilbud til de beste spillerne. Det er en stor 
forskjell. Vi har i dag en dispensasjons
ordning for de beste, den kan vi fortsette 
å bruke. La oss være tålmodige.

14 Richard Jansen, Serieforeningen 
for kvinnefotball 
Dette handler om noen få. Det er ulik 
praksis i dispensasjonsordningen fra 
krets til krets. Bedre at de få jentene 
kommer inn i de store klubbene og får 
et ordnet tilbud. Vi trenger også et års 
lavere aldersgrense i Toppserien.

46 Eivind Selven,  
Trøndelag Fotballkrets 
Det er veldig ulik oppfatning i fotball
Norge om dette. Dette forslaget har 
ingenting med spillerutvikling å gjøre. 
Dette er kun til for at flere kan stille lag 
og redusere administrativt kretsarbeid. 
De fysioterapeuter jeg snakker med ut
trykker bekymring. Vi bør heller finne 
andre virkemidler for å beholde spillere 
lenger i fotballen.

62 Robert Endestad, Sogn og 
Fjordane Fotballkrets 
Vi støtter Troms sitt forslag fullt ut. Det 
fungerte utmerket de to årene vi hadde 
14års grense som prøveordning. Har 
aldri sett noen konkrete tall på skader 
og belastninger. 

69 Atle Solheim, Selje IL 
Ikke noe automatikk i at alle 14 åringer 
skal spille senior. Dette ble forvaltet godt 
de årene vi hadde prøveordningen. La oss 
få en lik ordning. I dag praktiserer kret

sene dette veldig forskjellig. Jeg opplever 
dette som en mistillit til klubbene. 

70 Tore-Christian Gjelsvik, Hordaland 
Fotballkrets 
Jeg er forundret over at forbundsstyret 
nok en gang er i mot. Det er egentlig et 
stort flertall i norsk fotball for dette for
slaget. Vi henviser også til Sverige. Der er 
det ingen debatt om dette.

117 Roar Jalland, FK Ørn Horten 
Det er snakk om å gi tilbud i grisgrendte 
strøk. Mange steder i Norge er det ikke er 
nok spillere.

27 Øyvind Alapnes, Troms Fotballkrets 
I årene med prøveordningen og gjennom 
dispensasjonsordningen har vi dokumen
tasjon på at dette går bra.

5 Eli Arnstad, forbundsstyret 
Anført fra Troms at det er et stort byrå
krati knyttet til denne ordningen. Tallene 
viser at det argumentet ikke er reelt.

128 Cato Haug, Sarpsborg08 
Satt med dårlig følelse tidligere da vi 
behandlet det fantastiske regnskapet og 
ingen applauderte. Det gjør vi.

Til forslaget som vi nå behandler  alle 
kretsene støtter dette forslaget. Vi må vise 
menneskene i klubbene tillit og forvente 
at de vil forvalte dette utmerket

38 Finn-Magne Simonsen, 
Hålogaland Fotballkrets 
Jeg kommer fra en klubb som sliter med 
dette og vi kan ikke stille seniorlag. Vi har 
også tre 14åringer som ikke har tilbud i 
klubben. Støtt forslaget fra Troms.

81 Synnøve Tverlid, Arna-Bjørnar 
Fotball 
Det meste er sagt. Det er ulik praksis i 
kretsene. Stemmer vi for forslaget får vi 
lik praksis.

Vedtak: Vedtatt med 106 for og 25 mot 
(kvalifisert flertall)

FORSLAG 3: Troms Fotballkrets’ for-
slag til endring i NFFs lov §12-2(1b-q) 
aldersklasser m.v. 

Dirigenten 
Troms Fotballkrets trekker forslaget

FORSLAG 4: Mysen Ifs forslag 
til endring i NFFs lov §12-2(4) 
aldersklasser m.v.
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Talere: 
2 Mette Christiansen, visepresident

Forbundsstyret er positive. Vi ønsker å 
være inkluderende.

Dirigenten: 
Stemmer over forslaget med det tillegget 
som Forbundsstyret anfører

Vedtak: Vedtatt med 119 for 1 mot 
(kvalifisert flertall)

L: ANDRE INNKOMNE FORSLAG

FORSLAG 1: Troms Fotballkrets’ forslag 
om et eget reglement for futsal

Talere: 
27 Øyvind Alapnes, Troms Fotballkrets 
Tiden er inne for å gi futsal en formell po
sisjon i NFF og som en egen idrettsgren. 
Det er nødvendig å samle bestemmelsene 
omkring futsal i eget reglement. Vi har 
stor tillit til forbundsstyret og oversender 
forslaget til styret.

1 Yngve Hallén, president 
Glad for at Troms ber om at forslaget 
oversendes styret og blir en del av kom
mende handlingsplan.

Vedtak: Forslaget oversendt 
forbundsstyret

FORSLAG 2: Forbundsstyrets forslag 
om etablering av komité som skal vur-
dere seriestrukturer toppfotball menn

Talere: 
3 Bjarne Berntsen, visepresident 
Ingenting som skaper mer engasjement 
enn forslag om endringer i seriestruktu
ren. Vi har ulike serieformater i Europa 
og ulike modeller for opp og nedrykk. 
Snittet på nedrykk i europeiske ligaer er 
15 prosent. 

Et annet viktig poeng er antall serierun
der. I dag er det bare Ukraina som har 
færre runder enn den norske ligaen.

Neste punkt som må diskuteres er seson
glengde. Er det riktig for oss å spille vår/
høst eller høst/vinter?

Vi mener vår seriestruktur må vurderes 
opp mot de internasjonale resultatene 
vi ønsker. 

Forbundsstyret anser at vi gjennom 
komiteens arbeid skal vurdere antall lag 
i divisjonene, antall serierunder, opp og 

nedrykk, økonomi, internasjonal kalen
der og overgangsvinduene.

105 Erik Holmberg, Odds BK 
Dette er en uhyre viktig sak. Anbefaler at 
tinget støtter forbundsstyrets forslag.

1 Yngve Hallén, president 
Stort engasjement rundt struktur. En 
ting vi ofte glemmer, det er økonomi når 
det gjelder kostnader og tidsbruk. Vi må 
skule til målet om flest mulig lengst mu
lig. Husk at fotballkarriere og familieliv 
skal gå i hop på lavere nivåer.

76 Krister Hoaas, SK Brann 
Har diskutert dette grundig i styret i 
Brann. Vil gjerne at utvalget vurderer 
metodikken i rapporten som lå til grunn 
for arbeidet i NTF og er kritiske til den.

Vedtak: Vedtatt med 121 for 0 mot

M: FORSLAG TIL BUDSJETT

Talere: 
1 Yngve Hallén, president 
Vi har hatt en fantastisk inntektsutvikling 
siden 2002, både i NFF og datterselska
pene. Budsjettet for 2015 tar utgangspunkt 
i prioriteringene i handlingsplanen. I 2015 
legger vi derfor fokus på følgende områder:

Tilrettelegging for landslag kvinner 
og menn

Stor aktivitet for aldersbestemte landslag

Stort fokus på kretsene og Kvalitetsklubb

Overføringer til kvinnefotballen

Ny samarbeidspartner Nike og opp
gradering av representasjonspakkene 
til landslagene

Oppstartskostnader til Ullevaal Arena

Budsjettet består av mange tidligere inn
gåtte forpliktelser. 

Litt om medieavtalen. Det var en lang 
fordelingsdebatt mellom NTF og NFF 
som førte til en avtale i 2008. Avtalen 
sier ikke noe om hvem som eier rettighe
tene, men hvordan vi skal utvikle disse og 
fordele midlene.

NFF har 376 millioner kroner i frie midler 
i 2015 fra medieavtalen etter at avtalte for
delinger og disponeringer er foretatt. Over 
80 prosent av disse midlene prioriteres inn 
mot sport.

Sterkt fokus på å styre personalkostnade
ne fra forvaltning til utviklingsstillinger. 
Det gjelder både i NFF og kretsene.

Alltid en fare at en så stor andel av inn
tektene knytter seg til medierettighetene. 
Men det gir også enorme muligheter 
dersom dette området forvaltes godt.

Positiv utvikling på kommersielle avtaler 
i 2014. Det gir gode effekter i 2015. 
Nevner spesielt en fantastisk avtale med 
OBOS.

Et sluttspill for landslag herrer vil gi 
enorme effekter på inntektene.

Stabil økonomi i datterselskapene. Vi 
har en ambisjon om 20 millioner i pluss 
samlet fra datterselskapene. 

97 John Stensland, Lyngdal IL 
Jeg har et spørsmål – nå skal vi vedta 
budsjett og er invitert til debatt. Dersom 
denne debatten kommer med klare førin
ger som medfører kostander – hvordan 
skal man dekke dette inn dersom budsjet
tet allerede er vedtatt.

1 Yngve Hallén, president 
I forretningsorden står det at forslag 
som medfører kostnader også må 
vise inndekning.

Forbundsstyret forslag til vedtak: 
Forbundstinget vedtar et aktivitetsbud
sjett for 2015 med et overskudd på 3,5 
millioner kroner

Vedtak: Vedtatt med 121 for og 0 mot

N: VALG

Ingen på valg ved dette Forbundstinget

O: OPPNEVNELSE AV STATSAUTORI-
SERT /REGISTRERT REVISOR TIL Å 
REVIDERE FORBUNDETS REGNSKA-
PER OG FASTSETTELSE AV REVISORS 
HONORAR

Vedtak: Forbundsstyret gis fullmakt til å 
oppnevne revisor 
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TIL DEBATT
 
TEMA 1: Organisasjonsmodeller 
for toppklubber

Talere: 
3 Bjarne Berntsen, visepresident

Viktig at klubbene til enhver tid er riktig 
organisert. Viktig å være klar over de 
overordnede organisasjonsleddenes 
regler. Her snakker vi både om NFF, NIF, 
UEFA og FIFA. 

Til idrettstinget i 2015 har NFF levert inn 
to forslag:

1. Idrettens frie stilling 
2. Idrettens IKTtjenester og leveranser

Første forslaget relevant i denne sam
menhengen. I dagens lovgivning har 
aksjeselskaper ingen innvirkning på 
klubbenes drift. Dualmodellen som 
praktiseres i Norge innebærer i prinsip
pet at et styre tar ansvar for kostnadene 
og et annet styre for inntektene. Modellen 
baserer seg på god personkjemi mellom 
de som sitter i disse styrene. Dersom 
vårt forslag blir vedtatt på NIFs ting vil 
NFF vurdere modeller som gir kom
mersielle aktører større innflytelse på 
sportslige beslutninger.

Denne saken er også aktualisert gjennom 
vedtak i FIFA om tredjeparts eiere i spil
lere. Ingen klubb eller spiller skal inngå 
avtaler der tredjepart har økonomiske in
teresser i en spillers framtidige overgang.

Var overraskende at vedtaket i FIFA kom 
så raskt. NFF og NTF har samarbeidet 
godt om vurderingene av vedtaket og 
NTF har engasjert juridisk kompetanse 
for å vurdere konsekvensene. 

Saken er diskutert i styrene i NFF og 
NTF. Etter disse møtene ble det satt ned 
en arbeidsgruppe som har sendt ut en hø
ring til klubber og AS for å få tilbakemel
ding på hvilke modeller som passer best 
for norsk fotball. Framdriften i arbeids
gruppa vil avhenge av debatten her på 
tinget og eventuelt vedtak på NIFtinget.

Arbeidsgruppa har så langt samlet 
informasjon om hvordan dette fungerer 
i Sverige, Danmark og Tyskland.  Den 
foreløpige konklusjonen er at den danske 
modellen skal utredes videre.

19 Per Flod, Spilleragentenes Forening 
Dette er en viktig debatt. Nyttig å ha 
med seg fortiden når vi skal se framover. 
Har vært utfordrende å profesjonalisere 
toppidretten innen et idrettslag i henhold 
til NIFs regler.  Åpningen i NIFs regler 
fra 1992 har vært avgjørende for at norsk 
fotball har gått fra amatøridrett til profe
sjonell idrett.

Nå kommer det nye regler fra FIFA. I 
Norge er det noen rike mennesker som 
investerer i spillere for å tjene penger og 
dermed også tar bort penger som ellers 
kunne gått til klubbens drift. Vi må se på 
ordningen og utvikle en ny, norsk modell.

TEMA 2: Handlingsplanen 2012-
2015 – Status og veien videre mot 
ny handlingsplan

Talere: 
1 Yngve Hallén, president 
Det var en lang prosess og mye debatt 
som førte fram til den handlingsplanen vi 
har og som vi nå er inne i fjerde og siste 
året av. Den er kanskje det viktigste verk
tøyet vi har og handlingsplanen er også 
grunnlaget for de årlige budsjettene. 

På ting og ledermøter tar vi fram hand
lingsplanen og forteller hvor vi står. Vi 
har nå laget en egen statusrapport på 
14 sider som forteller hvor vi er på alle 
punktene i handlingsplanen.

Vi har fire overordnede satsingsområder 
som jeg kommenterer.

Fair Play – jobbet med i mange år og vi 
hadde et godt utgangspunkt. Etisk komite 
er etablert og Fair Play er tungt vektet 
i Kvalitetsklubb. Jeg nevner også Fair 
Playskolen, Handshake for Peace og 
toppfotballens aktører som rollemodeller. 
Framhever også etableringen av «cap
tains table».

Internasjonale resultater – stolte over 
Akvinners resultater. Også på U21 har 
vi i perioden hatt EMbronse.  Vi håper 
vi er på vei til et mesterskap for A herrer. 
Vi må fortsatt sikre at apparatene rundt 
landslagene er gode.

Rekruttering – vi har gjennomført end
ring i spillformer, innført kvalitetsklubb 
og har etablert nytt og forsterket fokus på 
jenterekruttering

Lederutvikling – kvalitetsklubb har gene

rert 85 prosent økning på deltakelse på 
FLK1kurset i 2014. Vi har doblet delta
kelse på Lederseminaret og gjennomført 
lederundersøkelsen.

Innenfor breddefotballen vil jeg spesielt 
nevne en særlig utfordring – frafall på 
dommersiden.

Vil spesielt understreke at vi må verne om 
konkurransene våre og demme opp for 
kommersielle aktører. 

Klubblisensen – helt sikker på at 
uten dette systemet hadde vi hatt 
flere konkurser i toppfotballen de siste 
årene. Vi har også etablert en offensiv 
mot kampfiksing.

Skal vi se litt framover blir det fortsatt  
viktig for oss å kjøre et kompetanseløft. 
Vi må passe på å inkludere alle.

Samhandlingen i toppfotballen viktig, 
mellom klubber, klubb og krets og klubb 
og forbund.

Jenterekruttering vil bli svært viktig og 
vi må jobbe særlig mot frafall i ungdoms
fotballen, særlig på guttesiden der vi ser 
frafallet er størst.

Understreker fortsatt fokus 
på inkludering.

Til slutt litt om futsal og anlegg. Futsal 
vil helt sikkert bli prioritert sterkere i den 
nye handlingsplanen og det vil utløse et 
enormt press på anlegg.

122 Lise Christoffersen, 
Strømsgodset Toppfotball 
Kvinnelandslaget har fått mange fortjente 
lovord. Men sammenlikner vi satsingen 
på henholdsvis kvinne og herrelandslaget 
er kvinnelandslagets framganger egentlig 
naturstridig. Tiden er overmoden for et 
krafttak for kvinnetoppfotballen. Fotball 
for alle – er det alle eller bare halvpar
ten. Jeg synes at noe mer en tre prosent 
av forbundets omsetning burde tilfalt 
kvinnefotballen. Og det beste hadde vært 
om toppfotball for både kvinner og menn 
kunne samles i samme klubber.

161 Jo Evensen, Bækkelagets SK 
Frivilligheten er bærebjelken i vår orga
nisasjon. En av våre viktigste oppgaver 
er å tilrettelegge for den. I dag nevnes 
frivillighet i mange bisetninger. Den må 
framheves. Vi må få fram samfunnets an
nerkjennelse av frivilligheten.
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Momskompensasjonen må komme 
opp på 100 prosent slik at ordningen 
blir forutsigbar.

20 Thorbjørn Jungård, Bossekop UL 
Kvalitetsklubb – det har vært et nyttig 
grep av forbundet. Vil særlig understreke 
behovet for et felles økonomisystem for 
klubbene. Vil gjerne ha et seminar som 
handler om disse tingene.

81 Synnøve Tverlid,  
Arna-Bjørnar Fotball 
Håper at innsatsen for kvinnefotballen 
ikke bare kommer til uttrykk en gang i året 
fra denne talerstolen, men hver dag også 
ellers i året. Kvinnelandslagets framgang 
er ikke på grunn av, men på tross av. 

Understreke at vi også styrker utvi
klingsapparatene i krets og klubb og ikke 
bare på Ullevaal. 

Kommende handlingsplan bør også inne
holde utviklingsmål for toppklubbene på 
kvinnesiden, fokus på organisasjonsutvik
ling og økonomi.

19 Per Flod, Spilleragentenes Forening 
Vil ta opp økonomi. Vi har fremmet forslag 
flere ganger om etablering av et kontroll
organ som kan overvåke økonomiske 
misligheter i toppfotballen. Håper dette 
kommer inn i den nye handlingsplanen.

123 Pia Nordhagen, Tofte Fremad IF 
Et punkt på jentesiden – jeg ønsker meg 
mer fokus på kvinnelige dommere. 

111 Thorfinn Haugen,  
Vestfold Fotballkrets 
Hører at det etterspørres kompetanse 
på økonomi. Gjennom kvalitetsklubb 
har vi laget et system der klubbene kan 
etterspørre kompetanse. Dersom dette 
framkommer som et behov er jeg sikker på 
at det blir levert.

40 Ernst Pedersen,  
Nordland Fotballkrets 
Vi må se på kompensasjonsordningen når 
spillere går fra breddefotballen til topp
klubber. 

Kretsene skal gjøre en formidabel jobb på 
området spillerutvikling og kvalitetsklubb. 
Kretsapparatet må derfor styrkes.

Se på regionale utdanningsløsninger av 
ledere, gjerne i samarbeid med utdan
ningsinstitusjoner.

24 Torkjell Johnsen,  
Finnmark Fotballkrets 
Tror kvalitetsklubbprosjektet er det beste 
som har skjedd norsk fotball. Det tar vare 
på frivilligheten. 

I den nye handlingsplanen må vi styrke 
vedlikehold av anleggene og momskom
pensasjonsordningen for bygging av 
anlegg må bli enklere.

128 Cato Haug, Sarpsborg08 
Et område vi i liten grad har belyst – det 
er prosjektet Toppfotball Norge. Ved å 
sette trykk på dette prosjektet vil vi samle 
kompetanse og utnytte ressursene bedre 
og prosjektet dekker både topp og bredde 
for begge kjønn. 

1 Yngve Hallen, president 
Takke for mange gode innspill, refleksjo
ner og gode råd. 

TEMA 3: Nasjonal G16-konkurranse 
med oppstart av pilot

Talere: 
5 Eli Arnstad, forbundsstyret 
NTF har kommet med forslag om nasjo
nal G16serie. Utviklingsavdelingen i NFF 
har ment at dette kan la seg gjøre. Og 
hvorfor har da ikke forbundsstyret bare 
vedtatt dette?

Forbundsstyret har registrert at det er en 
debatt rundt forslaget og det uttrykkes en 
redsel for at jakten på unge spillere intensi
veres og at det vil utløse en kamp klubbene 
i mellom. Derfor ønsker vi å høre klubbene 
på tinget. 

Vi må ha en rød tråd i spillerutviklingsmo
dellen og vi må avklare arbeidsdelingen 
mellom forbund, krets og klubb. Å utvikle 
gode, unge spillere må vi gjøre sammen.

164 Kenneth Eriksen, Oslo Fotballkrets 
Vi så en del faremomenter for breddefot
ballen. Vi tenkte da at det var viktig å lete 
etter  elementene som gjorde at vi kunne 
si ja til dette. NFF har fått noe på plass og 
NTF har kommet oss i møte. Så vi kan øn
ske en pilot velkommen.

97 John Stensland, Lyngdal IL 
Her kan topp og bredde gå hand i hand. 
Men det må være føringer fra NFF om at 
det følger midler med til breddeklubb
ene som kvalifiserer seg når serien er 
blitt permanent.

45 Jørn Arve Flått, Nardo FK 
Hvem er dette til for? Vi ser fra vårt ståsted 
at dette vil svekke utviklingsmiljøene ute 
i klubbene. De beste vil bli hentet, de nest 
beste får et dårligere tilbud. Jeg vil heller 
bruke midler og fokus på å styrke utvi
klingsmiljøene i breddeklubbene. Dette 
tiltaket styrker ikke rammebetingelsene for 
klubbene.

147 Johan Jørstad, Borgen Akershus 
Opptatt av fordelingen med 16 klubber 
pluss 8 fra 2016. Alle klubber som deltar 
må ha like forutsetninger.

46 Eivind Selven, Trøndelag Fotballkrets 
Vi har en del bekymringer. Vi håper at dette 
blir en reel pilot og at det foretas en grundig 
evaluering før serien gjøres permanent. 
Evalueringen bør flere miljøer enn NTF 
gjøre. 

128 Cato Haug, Sarpsborg08 
Glad for at topp og bredde åpenbart er 
forsont. En ting som ikke er belyst, det er 
behovet for en god hospiteringsordning. 
Det vil gi spillere fra breddeklubber sjanser 
uten at de må melde overgang. Anmoder 
om at det kommer på plass.

51 Øystein Neerland, Molde FK 
Vi må ha et bredt tilbud som favner alle. 
Denne saken handler ikke om at vi skal 
hente spillere, men at vi skal gi et godt 
kamptilbud til eksisterende spillere i klub
ben. Vi ønsker å lytte til breddeklubbene og 
at topp og bredde går sammen.

76 Krister Hoaas, SK Brann 
Her er mange aktører i norsk fotball posi
tive. Så må vi sammen se på hvordan unge 
spillere skal håndteres i samarbeid mellom 
toppklubber og breddeklubber. 

5 Eli Arnstad, forbundsstyret 
Registrerer veldig tydelig at tinget øn
sker en reel pilot med en grundig og 
rask evaluering.

TEMA 4: Rapport fra 
organisasjons utvalget

Talere: 
4 Kjartan Berland, forbundsstyret 
Signal fra fjorårets ting at vi måtte se 
på konsekvensene av årlige forbunds
ting, samt noen andre organisatoriske 
spørsmål. Disse er organisering av valg, 
valgperioder, aldersgrense for styremed
lemmer, valgkomiteens sammensetning 
og representasjonsretten.
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Utvalget har levert et notat til forbunds
styret. Forbundsstyret har ikke behandlet 
utvalgets notat, men legger det fram her i 
dag til debatt.

Utvalget foreslår ingen vesentlige end
ringer, men organisasjonsutvalget mener 
at vi må vurdere indirekte representa
sjon på forbundstinget. Årets ting har 
om lag 6 prosent representasjon av det 
totale delegatantallet vi kunne hatt. Det 
utfordrer demokratiet.

105 Erik Holmberg, Odds BK 
Vi mener at konsekvensen av årlige ting 
også er årlige valg, halvparten av styret 
bør være på valg hvert år.

Vi mener videre at det ikke bør være noen 
øvre aldersgrense for styremedlemmer.

Dagens ordning med direkte representa
sjon er den beste.

132 Sten Erik Stolpe, Eidskog Fotball-
Kanskje vi som er fast på tinget kan ta et 
ansvar for å trekke flere klubber med oss. 
Vi har alle et ansvar for det

97 John Stensland, Lyngdal IL 
Jeg ønsker valg hvert år. Valgperioden 
bør være 2 år. Ønsker ingen aldersgrense 
på styremedlemmer. Breddefotballen bør 
ha ytterligere en representant i valgkomi
teen. Alle kretser bør pålegges å avholde 
kretsting i forkant av forbundstinget med 
sakslista til forbundstinget som punkt på 
dagsorden. Direkte representasjon er vår 
sterkeste demokratiske rettighet. Den må 
vi ta vare på.

62 Robert Endestad, Sogn og Fjordane 
Fotballkrets 
Det er på tinget vi setter fotballpolitiske 
saker på dagsorden. Da er frammøtet 
på tinget for dårlig. Vi må se på en del 
forhold som kan være årsaken til dette. 
Vi må se på kostnadsfordelingen, vurdere 
om deltakelse på forbundsting og krets
ting bør være et kriterium i kvalitetsklubb 
og årlige valg.

1 Yngve Hallén, president 
Understreke at forbundsstyret ikke har 
hatt tid til å behandle utvalgets innstil
ling. Vi vil ta med oss gode innspill 
fra debatten.

ORIENTERINGER 
FRA FORBUNDS-
STYRET
 
TEMA 5: Rapport fra seriekomite 2. 
divisjon kvinner og 3. divisjon menn

Talere: 
4 Kjartan Berland, forbundsstyret 
Lenge vært en ønske om mer spissing 
av 3. divisjon. Den største utfordringen 
har alltid vært reiseavstander. I 2010 
på tinget ble dagens modell vedtatt. 
Samtidig ble det vedtatt en fast avgift 
til reisefordeling. 

Vi har sett på en modell med 4 faste 
regioner. Ulempen er at dette vil kunne 
oppfattes som sportslig urettferdig. 

Det er nå etablert en seriekomite som 
skal se på seriestrukturen i de tre øverste 
divisjonene. Vår komiteen foreslår derfor 
ingen endringer i strukturen.

Komiteen ber forbundsstyret vurdere 
deltakeravgiften til reisefordeling økt fra 
18 000 kroner i dag til 25 000 kroner.

Når det gjelder 2. divisjon for kvinner 
handler det mer om sportslig nivå. Komi
teen mener at endringer i 2. divisjon bør 
ses i sammenheng med eventuelle end
ringer i strukturen også for Toppserien og 
1. divisjon for kvinner. 

30 Kjell B. Lorentsen, Skarven IL 
Vil bemerke at ikke et eneste lag fra 
NordNorge har trukket seg fra 3. divi
sjon etter at dagens modell ble vedtatt. 
Ønsker også at de to nord norske avdelin
gene må bestå av 14 lag.

81 Synnøve Tverlid,  
Arna-Bjørnar Fotball 
Bemerkelsesverdig at reiseutgiftene for 
vår klubb økte med 300 000 kroner etter 
nedrykk fra 2. til 3. divisjon.

I 2. divisjon kvinner mangler bredden. 
Satsingen på senior damelag må styrkes 
i klubbene. Serieforeningen har ikke blitt 
hørt. La oss snakke sammen.

161 Jo Evensen, Bækkelagets SK 
Vårt lag i 2. divisjon møtte i fjor 7 andre
lag til toppserieklubber. Det ble veldig 
uforutsigbart. 

TEMA 6: Norges posisjon i det interna-
sjonale fotballpolitiske landskap

Talere: 
1 Yngve Hallén, president 
Viser til NFFs representasjon i FIFA 
og UEFA som er omtalt i årsrapporten. 
Vi må ikke tro at vi styrer disse orga
nisasjonene alene. Men vi skal søke 
en annerkjennelse.

Neste EM er utvidet til 24 lag.  Det kan 
skape en fare for at kvalifiseringen kan 
bli for kjedelig. Derfor er det etablert en 
Nations League, et seriespill som spilles 
mellom kvalifiseringene. 

EM 2020 skal gå i 13 ulike byer i 13 land, 
en fantastisk ide, ikke minst av hensyn til 
etterbruk av anlegg. 

Vi har vært inne på Champions League og 
Europa League, og jeg vil særlig under
streke at det er viktig at vi sikrer kvinne
turneringene god finansiering. Vi må 
dessuten jobbe for at vår egen tippeliga 
har mulighet til å kvalifisere seg inn i 
disse systemene.

Jeg tror ikke den enorme medieavtalen i 
Premier League er fornuftig for fotballen 
hvis vi ikke får en annen innretning på 
avtalen.  Det er også en utfordring mot 
resten av verden. Europa må vise en viss 
solidaritet mot resten av verden.

Viktig at vi som idrett også tar et ansvar 
for stabilitet i Europa.

VM i Qatar – forundret over at det alltid 
er fotballen som får et press når vi legger 
arrangement til denne type land. Nor
ske myndigheter og store norske næ
ringsvirksomheter har et godt forhold til 
Qatar. Vår holdning er at det er bedre å 
være der framfor å skyve de fra oss. Vi 
skal være brobyggere i det internasjonale 
fotballpolitiske landskapet.

VALG AV 
REPRESENTANTER 
TIL NIFs TING
 
Talere: 
 
Dirigenten: 
Gjør oppmerksom på at presidenten er 
gitt representasjon gjennom NIFs lov og 
at han således ikke skal velges.
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Vedtak: Eli Arnstad, Mina Gerhardsen 
og Torfinn Haugen ble enstemmig valgt, 
med Evy Austad og Ernst Pedersen 
som varamedlemmer.

216 Marianne Brynildsen 
Valgkomiteens leder Marianne Brynild
sen gav en orientering om valgkomiteens 
arbeid fram mot neste forbundsting.  

SPØRRETIME
 
Spørsmål 1: 122 Lise Christoffersen, 
Strømsgodset Toppfotball

Hva kan og vil Forbundsstyret gjøre for å 
støtte opp om toppklubber på herresiden 
som også vil satse på kvinnesiden?

1 Yngve Hallén, president 
Når det gjelder fordelingen mellom menn 
og kvinner i toppfotballen er det viktig å 
understreke at de store midlene generes 
via medieavtalen for toppfotballen på 
herresiden. Men denne avtalen generer 
også frie midler der toppfotballen på 
kvinnesiden blir prioritert. 

Når det gjelder om Tippeligaklubbene 
også skal satse topp på kvinnesiden er det 
mye opp til klubbene selv.

166 Mimi Berdal, Stabæk Fotball 
Bare en kort appell  vi mener at integrert 
satsing i samme klubb er helt nødvendig 
for framtiden. Til dere andre – gjør det 
samme som oss.

Spørsmål 2: 129 Arild Dregelid,  
Drøbak Frogn IL

Drøbak Frogn driver i grensesnittet 
mellom topp og bredde. Vi har nesten 
80 lag. Vi driver bra. Men vi er omgitt 
av klubber rundt oss som ligger høyere i 
divisjonssystemet. Og spørsmålet er – når 
skal unge spillere gå til en toppklubb? 
Vi får spørsmål på spillere helt ned til 13 
år. Bør forbundet ha en klarere policy 
på spørsmål om overgang for spillere 
under 15 år?

1 Yngve Hallén, president 
Dette er regulert i overgangsreglementet. 
Veldig utfordrende å begrense dette i 
et reglement. Oppfordrer til annerkjen
nelse og respekt for hverandre og god 
samhandling. Synes det er en god tanke 
å drøfte spørsmålsstillingen i forbindelse 
med ny handlingsplan.

Spørsmål 3: 70 ToreChristian Gjelsvik, 
Hordaland Fotballkrets

Fair Play er et av fire satsingsområder. 
Det er stort fokus på Fair Play i klubber. 
Og det gjelder ikke bare i breddefotballen. 
Da er det uheldig at det i toppfotballen 
og via TVskjermen formidles uheldige 
og uønskede episoder. Ønsker forbunds
styret større fokus på Fair Play i toppfot
ballen? Og er det begrensninger i dagens 
system som hindrer rask saksbehandling 
av kjedelig episoder i toppfotballen?

1 Yngve Hallén, president 
Vi mener vi har stort fokus på Fair Play 
i toppfotballen hver dag. Det er fullt 
mulig også for oss å bruke TVbildene 
mer aktivt. 

Vårt disiplinærutvalg behandler sakene 
raskt og mellom hver serierunde.

Spørsmål 4: 97 John Stensland,  
Lyngdal IL

Lyngdal fremmet forslag på siste ting 
hvor alle klubber skulle forplikte seg til 
jenteaktivitet. Forbundsstyret lovet at 
dette kriteriet skulle innarbeides i kvali
tetsklubb nivå 1, 2 og 3. Hva er gjort?

Mitt andre spørsmål; Hvor
for diskuterer ikke NFFtinget 
Idrettspolitisk dokument?

2 Mette Christiansen, visepresident 
Jeg svarer på det første spørsmålet. I 
kvalitetsklubb sies det at klubben skal ha 
en plan for rekruttering av både jenter 
og gutter og tilby aktivitet for begge 
kjønn. Må også fortelle at høsten 2014 
ble det lagt fram en prosjektrapport fra 
en kretsnedsatt arbeidsgruppe som har 
fremmet forslag på en rekke tiltak for økt 
jentedeltakelse. Nå har breddekomiteen 
prioritert 700 000 kroner årlig til et treå
rig prosjekt for å realisere konklusjonene 
i rapporten. Det er nå besluttet at Østfold 
Fotballkrets skal lede dette prosjektet. 
Jeg gleder meg.

1 Yngve Hallén, president 
Jeg svarer på spørsmålsstillerens andre 
spørsmål.  Vi har vært veldig aktive for 
å fremme vår politikk i NIFsystemet 
og i prosessen som leder fram mot NIFs 
Idrettspolitiske dokument. Vi har gått 
gjennom det forslaget som nå er ute til 
høring og kommet med flere innspill. 

AVSLUTNING:
 
Dirigenten takket til en samarbeidsvillig 
tingforsamling.

Presidenten takket administrasjonen og 
Dag Vestlund for tilrettelegging av for
bundstinget. Takket også NFFs komiteer 
for arbeidet inn mot og under tinget og 
spesielt Karen Espelund og Per Ravn 
Omdal for deltakelse under hele tinget. 
Takket tingforsamlingen og dirigenten for 
et fantastisk ting. 

Presidenten hevet tinget.
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Besøksadresse:
Ullevaal Stadion
Sognsveien 75, inngang J

Postadresse: 
Ullevaal Stadion
0840 Oslo
Telefon: 04420
Faks: 21 02 93 01
e-post: nff@fotball.no
www.fotball.no
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